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Jelen vannak:    Hiezl József        a MEE. - Elnökségben a Régió képviselője, a  
                                                      SZERKO elnöke 
                           Nagy József        a  Bajai   Szervezet  elnöke 
                           Márton István          - „ -         - „ -       titkára 
                           Köles Zoltán       a Békéscsabai Szervezet elnöke 
                           Balogh János            - „ -          - „ -      titkára 
                           Kása Zoltán         a Kecskeméti Szervezet elnöke 
                           Rácz Géza                - „ -          - „ -      titkára 
                           Tóth József          a Szegedi Szervezet elnöke 
                           Dobi László             - „ -           - „ -     titkára és  
                           Arany László       az Elektrotechnikai folyóirat  tudósítója 
 

   Hiezl József a SZERKO elnöke köszöntötte a MEE. területi vezetőit, 
megköszönte a bizalmat, mellyel megbízták a MEE. - Elnökségben a Régió 
képviseletével és a SZERKO elnöki feladatainak ellátásával. Megköszönte Rácz 
Géza eddigi koordinációs tevékenységét és kérte a további segítő 
együttműködését. Ugyancsak kérte a jelenlévő szervezeti vezetők segítségét  
abban  is,  hogy egy jól működő koordinációs együttműködést alakítsanak ki az 
egyesületünk egészének, illetve a helyi szervezeteink még eredményesebb 
tevékenységének és munkájának segítésére. Ezt követően a helyi vezetők adtak 
tájékoztatást munkájukról, kisebb közösségük tevékenységéről. Véleményt 
mondtak a további koordinációs együttműködés általuk elképzelt lehetőségeiről, 
módjáról és formájáról. 
   Balogh János a Békéscsabai Szervezet titkára tevékenységükből mindenekelőtt 
azokat az erőfeszítéseiket emelte ki, melyeket a szakmai jellegű oktatások 
területén végeznek. Beszélt az oktatási tervükben szereplő villamos hálózat és  
alállomás üzemeltető tanfolyammal kapcsolatosan  jelentkező igényekről – 
mindezt egy felméréssel is alátámasztva – a regisztrált villanyszerelői 
képzésükről, a FAM. -  továbbképzések jelenlegi állásáról. Ez utóbbi  kapcsán  
szólt bizonyos hátráltató tényezőkről  -  az  oktatáshoz kapcsolódóan – arról, 
hogy bizonyos jogosultságok tisztázatlansága milyen módon teszi nehézkessé ez 
irányú munkájukat. 
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A továbbiakban a szakmai tanulmányi kirándulásaik ez évi alakulását mutatta 
be. Elmondta, hogy sajnálatos módon a tavasszal tervezett útjuk elmaradt – 
amely izgalmas szakmai látványosságot ígért – „ a veszélyes hulladékok (fény- 
források) megsemmisítését” kívánták megismerni. Az előzetes megbeszélések, 
konkrét egyeztetések során azonban kiderült, milyen elévült „technikával” – egy 
ember, egy kalapáccsal – semmisíti meg a feleslegessé vált fényforrásokat. Így 
inkább a program elmaradása mellett döntöttek. Őszre az ABB. szakmai 
bemutatóját tervezik és az ELEKTROLABOR bemutatására is sor kerül. Ezeken 
túlmenően szerveznek szakmai előadásokat Békéscsabán, Gyulán és Orosházán 
is. Hiezl józsef elnök kérdései  szerint, hogyan zajlik le egy – egy szakmai 
kirándulás? Az egyesület hogyan támogatja ezeket az utakat, hány fő vesz részt 
átlagosan ezeken a szervezéseken? A fentiekre is kitért a hozzászóló. Elmondta, 
hogy egy sikeresebb szakmai előadás esetén 60 – 70 fő is részt vesz. (pl. a 
legutóbbi - a túlfeszültség - témájával foglalkozó előadáson). Átlagosan a 
rendezvényeiken a résztvevők, mintegy fele nyugdíjas. A fiatalok bevonása a 
szervezeti munkába nagyon nehéz. 20 fő, - fiatal középiskolás – jelenleg 
tagtársuk, de a végzés után ebből kb. csak 4 – 5 fő marad meg. 
 
    Tóth József a Szegedi Szervezet elnöke  beszélt a fiatalítás szükségességéről, 
elmondta, hogy egyik legfontosabb az új vezetőség stratégiájában ennek 
megoldása, éppen a jövő szempontjából. Szegeden az aktív – nyugdíjas arány 
éppen 50 – 50 %  közelében  mozog, ezért is talán a legfontosabb feladat az 
aktív  tagtársak számának növelése és bevonása a szervezeti életbe. A napokban 
került összeállításra egy kérdőív, amely segíthet ennek a korosztálynak is az 
elvárásait, igényeit is jobban megismerni és annak ismeretében tervezni a 
jövőben. Az igazán  kimagaslóan  aktívan  működő Nyugdíjas Csoport mintájára 
felmerült a vezetőségben – megfelelő, erre alkalmasnak látszó fiatal tagtársaink 
bevonásával – egy „fiatalok csoportját” is létrehozni. Ennek konkretizálása, jó 
elnevezés megtalálása, jelenleg folyamatban van.  
 
    Dobi László a Szegedi Szervezet titkára mindenekelőtt az oktatásokról adott 
számot. Elmondta, hogy 90 fő fejezte be sikeresen – rövid időn belül – a KIF – 
FAM. továbbképző tanfolyamot. (két részletben). A tervezett villamos hálózat és 
alállomás üzemeltető tanfolyam  szervezésére a kisszámú előzetes jelentkezések 
miatt nem került sor.  
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A szakmai tanulmányi utakkal kapcsolatosan elmondta, hogy az előző években 
sikeres szervezésekre került sor. Méltán váltak ezek népszerűvé a tagtársaik 
körében. 2010. áprilisában 4 napos Prágai útra került sor, melyen 42 fő vett 
részt. Tervezzük még:  júniusban 1 napos szakmai utat a Szentesi TV. torony és 
a Hungearit (gázmotorjának) látogatását. Folyamatban van a nyugdíjasok Észak 
– Magyarországi néhány napos útjának szervezése is. Őszre a kérdőívekre adott 
válaszok figyelembevételével terveznek szakmai tanulmányi utat. Elmondta, 
hogy az utak busz-költségeihez járul hozzá a szervezet, természetesen bizonyos 
arányosságok betartásával. 
 
     Kása Zoltán a Kecskeméti Szervezet elnöke a tagságuk fogyását emelte ki, 
mint negatív tényezőt, mindez erőfeszítéseik ellenére történik. Jelenlegi fizető 
létszámuk 67 fő. (ezt megelőző létszámuk 89 fő volt). A szakmai előadásaik 
szervezése folyamatosnak mondható. Kecskeméten és Nagykőrösön is vannak 
szakmai és más jellegű előadásaik. Ezeken átlagosan 10 – 12 fő vett  részt az 
előző időszakban. Fontos – a túlélés esélyét is magában hordozó – lépésnek 
szánták a kapcsolatok még szorosabb kiépítését a területükön lévő 
középiskolákkal. 
 
    Rácz Géza a Kecskeméti Szervezet titkára elmondta, hogy véleménye és 
tapasztalata szerint a középiskolai oktatások jelenlegi formája nem igen segíti a 
fiatalok (tanulók) bevonását a szakmai szervezeti életünkbe, mivel az első 
időszakban egyáltalán nincs szakmai képzés. Régebben éppen a szakmai 
képzésük kapcsán lehetősége volt segíteni a MEE. szervezetüknek a tanulók 
szakmai versenyeken való részvételét. Amit, akkor meg is tettek. Ezzel is 
támogatták a 15 – 16 éves fiatalokat. Most mindenekelőtt a Mérnöki Kamarával 
közösen szerveznek szakmai - előadásokat és egyéb szakmai jellegű 
bemutatókat.  A Kamarán keresztül a szakembereknek lehetőségük van „Credit” 
pontokat szerezni a részvételükkel. Így esetenként, témától függően  20 – 22 fő 
is összejöhet egy – egy előadáson, vagy bemutatón. Egy nagyobb érdeklődést 
kiváltó téma esetében a csúcs létszám a 80 főt is elérte már. Negatívumként 
befolyásolja a részvételt a nehézkes „vidéki” bejutás és hazautazás a 
rendezvényekre. Náluk is jellemző és szinte lehetetlen a fiatalok bevonása a 
közösségi munkába.  
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A szakmai tanulmányi utakkal kapcsolatosan elmondta, hogy a hónap utolsó 
napjaiban  kerül sor a Szerbiai Vaskapu Erőmű és Erdélyi  végcélú utazásukra. 
A támogatással kapcsolatosan kiemelte, hogy csak azok kaphatnak anyagi 
támogatást az utazáshoz akik legalább 3 éve tagjai a szervezetüknek. Arra is 
figyelemmel vannak egy – egy szervezésnél, hogy legalább az utazók 50%-a tag 
legyen. Beszélt még a szervezetük anyagi forrásairól, melyek döntő hányadát az 
általuk megszervezett oktatások biztosítják. Így, pl.: a Kisfeszültségű FAM. 
tanfolyam. 
 
    Nagy József a Bajai Szervezet elnöke először a tanfolyami oktatásaikról 
számolt be. Még ebben az évben KIF – FAM. - továbbképzést szerveznek, 
melyen kb. 40 fő vesz  részt. Szakmai előadások és bemutatók szervezésére is 
nagy gondot fordítanak. Az előadások tervezésénél kiemelten foglalkoznak a 
fiatal villanyszerelők érdeklődési körével. A szakmai bemutatók sorában 
kiemelte az előző időszakban megtartott DÉMÁSZ. -  alállomási bemutatókat és 
várakozással tekintenek az őszi Duna-parti alállomás bemutatása elé is. 
Kiemelte a sikeres tanulmányi útjukat, melyet a Paksi Atomerőműbe szerveztek. 
A busz költségeket ebben az esetben az erőmű finanszírozta. A létszámukkal 
kapcsolatosan elmondta, hogy a taglétszámuk az előző időszakhoz képest 
stagnál. 
 
    Márton István a  Bajai  Szervezet  titkára  röviden  kitért az eddigi  banki  
együttműködésükkel  kapcsolatos nehézségeikre, problémáikra.  Reményét 
fejezte ki azonban, hogy a sok erőfeszítés és kapcsolat  erősítések után ez a 
probléma rövidesen véget ér. 
 
    A tájékoztatók után  Hiezl  József  elnök – az eddig elhangzottak 
összegzéseként  is – pontokba foglalta a személyes megbízatása maradéktalan 
teljesítésének lehetőségeit és feltételeit. Ezekkel együtt javaslatokat tett az 
együttműködés további fejlesztésére, kiterjesztésére és a munka jobb 
összehangolására. 
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- Elmondta, hogy elnöki megbízatását szeretné a lehetőség szerint a 
legmagasabb szinten ellátni úgy a MEE. - Elnökségben való képviseletet, 
mint a szervezetek közötti élő koordináció megteremtésében. 

- Kiemelte ebben, a kölcsönös kommunikáció szerepét és jelentőségét. 
Ehhez kérte a területi szervezetek  maximális együttműködését. 

- Fontosnak ítélte az Elnökségi üléseken az információ cseréket és az ott 
elhangzottak továbbítását egyes szervezeteink felé. A szervezeti munkánk 
bemutatásában – az Elektrotechnikai folyóirat – hasonlóan fontos szerepét 
is kiemelte. Követendő példaként említette meg – az utóbbiak 
vonatkozásában – a Szegedi Szervezet ez irányú munkáját és 
erőfeszítését. Fentiekre való tekintettel került sor Arany Lászlónak – az 
Elektrotechnikai folyóirat szegedi tudósítójának – meghívására az 
együttműködési megbeszélésre. Mindez azzal a felkéréssel, hogy ezekről 
a megbeszélésekről tájékoztassa a tagság szélesebb körét is a folyóirat 
hasábjain. Ennek segítésére javasolt egy – egy arra alkalmas személy 
helyi megbízását illetve felkérését. 

- Javaslatot tett még a területi szervezetek egymás közötti szorosabb „élő” 
együttműködésére, melyhez segítségképpen egy információs bázis 
létrehozását ajánlja. Kezdeményezte, hogy az együttműködés széleskörű 
kialakításával adjunk segítséget, támpontot más területek eredményes 
együttműködéséhez is. 

- Kiemelte még a tervszerűség és az összehangolás fontosságát, mind az 
együttműködésben, mind pedig a koordinációs munkában. Ezzel 
kapcsolatosan elmondta, hogy lényeges javulást eredményezhet még az 
együttműködés hatékony megvalósulásával a munkánk, tevékenységeink 
összehangolása is. Köztük: a szakmai előadások, egyéb rendezvények 
kölcsönös látogatása. Konferenciák, országos és helyi rendezvények 
egyeztetése, vagy közös szervezése, vagy éppen a résztvevők 
összehangolt utaztatása is. 

 
A résztvevők ezt követően már kicsit kötetlenebb formában, de láthatóan annál 
nagyobb felelősséggel keresték az együttműködés lehetőségeit és formáit. Ennek 
megfelelően  igen  rövid  időn  belül egy sor jobbnál – jobb ötlet  hangzott el,  
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lehetséges szakmai előadási témaként, vagy éppen szakmai tanulmányi út 
céljaként. Így többek között: 

- a Szegedi Lézer Központ bemutatása, magas szintű előadással együtt. 
Előadónak javaslatként hangzott el:  dr Szabó Gábor neve, 

-  Bio – Gáz erőmű témában:  Anger Ottó,  
- az „okos mérés” témájában:  Nagy István neve, illetve 
- „a Magyar energetika kihívása az Eu. szabályozás tükrében” Lehóczki 

Gábor esetleges felkérésével. 
Tanulmányi-úti célként: a megújult Call - Center, vagy az új Diszpécser 
Központ meglátogatása is felmerült. Ugyancsak szóba került és némi építő 
jellegű vita is kialakult a szakmai előadások megtartásának „megfelelő” 
időpontjáról. Ebben ugyan teljes egyetértés még nem alakult ki a résztvevők 
között, de láthatóan minden területi vezető legalább elgondolkodott ebben a 
vonatkozásban  is a közel „ideális” megoldásról. Végkövetkeztetésképpen az is 
elhangzott  a  sok  ötlet,  javaslat  kapcsán,  hogy láthatóan sokkal több lehetőség 
van ebben a régiós együttműködésben, mint azt bárki gondolná. 
A területi vezetők végül megerősítették az együttműködés szükségességét és 
abban  is megállapodtak, hogy évente – esetenként szükség szerint, attól eltérően 
is, - de legalább két alkalommal a maihoz hasonló egyeztető megbeszélésen 
értékelik az előző időszak munkáját, meghallgatják a MEE. - Elnökségében 
elhangzott legfontosabb - még nem ismertetett - információkat és 
meghatározzák a további legfontosabb koordinációs feladatokat.   
 
Ezt követően Hiezl József elnök megköszönte a területi vezetők részvételét, 
aktív, segítőkész és felelősségteljes közreműködését és munkáját, a koordinációs 
megbeszélést bezárta. 

 

K.m.f.t. 

Az emlékeztető összeállítására:   Arany Lászlót kérték fel. 

 

Összeállította:   Arany László 


